
Protokół Nr 24
z XXIV sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia XXIV sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan
Łukasz Trzciński,  który następnie przewodniczył  obradom. Powitał   wszystkich Radnych,
Pana Wójta, Panią Skarbnik, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Sołtysów, Mieszkańców oraz
Panią  Protokolantkę.  Następnie   stwierdził,  że  zgodnie  z  listą  obecności  w  posiedzeniu
uczestniczy  15  radnych,  co  wobec  ustawowego  składu  Rady  wynoszącego  15  radnych,
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad.

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. 
Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.

Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 30 marca 2017 r. 
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej

Gminy Kluki na lata 2017-2020.
7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie

mienia.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę działek.
9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  nieodpłatne  nabycie

nieruchomości w miejscowości Strzyżewice.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany  Uchwały  nr 174/XXXVII/2013 Rady

Gminy  Kluki  z  dnia  29  sierpnia  2013  r  w  sprawie  określenia   przystanków
komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina  Kluki  oraz
warunków i zasad korzystania z nich przez operatorów i przewoźników.

11. Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych za rok 2016.

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy Gminy Kluki z organizacjami
pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3 ustawy z  dnia  24
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016.



13. Przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Klukach za rok 2016 oraz oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2016 dla gminy
Kluki.

14. Podjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2016 r. 
15. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej.
16. Interpelacje i zapytania radnych.
17. Wolne wnioski i sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy Kluki z dnia 30
marca 2017 r.

Pan Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu.
P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła o zamieszczenie w punkcie 4 „Sprawozdanie Wójta z
działalności  międzysesyjnej”  zapisu  o  następującej  treści:  „P.  Radna  Kaczmarkiewicz
poruszyła temat nadania imienia Sali gimnastycznej w Klukach, pytając czy nadanie imienia
to jest kompetencja Rady czy  kompetencja Pana Wójta. 
Pan Wójt powiedział, ze mogą Radni zaproponować inną nazwę i podjąć uchwałę. 
Pan Przewodniczący powiedział ,że Pan Wójt dał nazwę zwyczajową,  ale prawnie to rada
powinna  uchwalić.”
Uwaga została naniesiona do protokołu.
 „Za”  przyjęciem  protokołu  z  XXIII  sesji  Rady Gminy  Kluki  z  dnia  30  marca  2017 r.
głosowało 15 radnych.
Protokół został przyjęty.

Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Na dzisiejszą sesję przygotowano uchwały:

• dotyczące  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  mienia  oczyszczalni  ścieków
Agencji Nieruchomości Rolnych w Klukach

• wyrażenia zgody na zamianę sąsiednich działek w miejscowości Roździn.

• wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  nieruchomości  pod  przystankiem  w
miejscowości Strzyżewice.

• zmiany  uchwały  sprawie  określenia   przystanków  komunikacyjnych  dotyczacą
miejscowości Strzyżewice i Parzno

• oraz  sprawozdania  z  działalności  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych za rok 2016.

• z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Klukach i



• realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny 

jeśli chodzi o zmiany do budżetu to proponuję:

• zmniejszenie  kwoty  60  000  zł.  z  planu  na  wykonanie  zadnia  Rozbudowa  sieci
wodociągowej w Zarzeczu

• zwiększenie o kwotę 83 500 na wykonanie zadania „Budowa świetlicy wiejskiej w
miejscowości Zarzecze,

• zabezpieczenie kwoty 60 000 zł na przebudowę drogi w zakresie budowy chodnika w
miejscowości Trząs

• zabezpieczenie kwoty 25 000 zł na zadanie „Budowa gminnego targowiska w Klukach

• zabezpieczenie kwoty 50 000 zł na zakup koparko-ładowarki

Ponadto w okresie międzysesyjnym:

• Podpisano umowę na wykonanie zadania Rozbudowa sieci wodociągowej w Zarzeczu

• Rozstrzygnięto przetarg na wykonanie zadania: Rozbudowa i przebudowa budynku
OSP w Strzyżewicach oraz podpisano umowę na wykonanie prac.

• Dwukrotnie  ogłaszano  przetarg  na  Remont  oczyszczalni  ścieków  w miejscowości
Kluki, działki nr 470/56, 470/30, obręb Kluki w ramach zadania inwestycyjnego pn.:
˝Modernizacja  oczyszczalni  ścieków  przy  blokach  w  Klukach˝  za  pierwszym
przetargu w terminie nie wpłynęła żadna oferta, w drugim przetargu najkorzystniejsza
oferta jest na kwotę 248.457,16 

• Ogłoszono  przetarg  na  wykonanie  Budowy  drogi  wewnętrznej  na  os.  Leśne  w
Klukach  wraz  z  kanalizacją  deszczową  (plac  Słoneczny   ul.  Spacerowa  do
Brzozowej),  wpłynęła  oferta na kwotę  474.780 – w budżecie mamy 170 tys.  zł.  -
przetarg unieważniono

• Ogłoszono przetarg na wykonanie Budowa kanalizacji deszczowej na Osiedlu Leśne
w  Klukach  –  Zadanie  II   w  ramach  zadania  inwestycyjnego   „Budowa  drogi
wewnętrznej  na  os.  Leśne  w  Klukach   wraz  z  kanalizacją  deszczową”  (Plac
Słoneczny,  ul.  Spacerowa  do  Brzozowej,  ul.  Brzozowa i  część  Wspólnej  do
Jesionowej) 288.722,75

• Ogłoszono  przetarg  na  wykonanie  Rozbudowy  oczyszczalni  ścieków  w  ramach
zadania  inwestycyjnego  pn.:  ˝Modernizacja  oczyszczalni  ścieków  w  Klukach˝
najkorzystniejsza oferta 658.516,22, kwota w budżecie 40 tys zł. Proszę Komisje o
opinię co do sposobu realizacji i finansowania inwestycji

Wykonano

• etap budowy świetlicy wiejskiej w miejscowości Zarzecze za kwotę 42 000 zł.

• Wykonano Rozbudowę oświetlenia ulicznego w m. Osina 6 810,00

• W Rozbudowę oświetlenia ulicznego w m-ci Wierzchy Parzeńskie  5 600,00



• W Budowę oświetlenia ulicznego  w miejscowości Ścichawa 36 000,00

• W Budowę oświetlenia ulicznego w m. Podwódka 9 510,00

• W Budowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Bożydar 8 150,00

• W Budowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Pólko 4 853,25

Z funduszy sołeckich

• Zakupino 3 opraw oświetlenia ulicznego

• Zakupiono opraw oświetleniowych w Kuźnicy Kaszewskiej

• Zakupiono wyposażenie do sali OSP w Osinie

• Zakupiono  odzież treningową Podwódka

• Wykonano ogrodzenie placu zabaw w Ścichawie

• Zakup  materiałów  i  wyposażenia  do  świetlicy  wiejskiej  w  Wierzchach  Kluckich
(krzesła bankietowe, zastawa stołowa, zestaw mebli kuchennych, drzwi wejściowe)

PGE GiEK S.A.  wypłaca rekompensaty z  tytułu  uciążliwości  dla osób zamieszkałych  na
dzień 18.08.2016 r. w miejscowościach: Nowy Janów, Niwisko, Kuźnica Kaszewska, Pólko,
Słupia, Zarzecze, Trzas , Kawalce.

Trwają prace -

• przy przebudowie budynku OSP w miejscowości Żar

• przy rozbudowie  i przebudowie budynku OSP w Strzyżewice

Powierzone zostały stanowiska dyrektorów szkół, w Klukach stanowisko powierzono Panu
Markowi Gromadzikowi, w Kaszewicach Pani Gabrieli Politańskiej, oba stanowiska zostały
powierzone na  na okres pięciu lat począwszy od 1.9.2017.

Odbyła się akcja pomocy żywnościowej dla najbardziej potrzebujących

Zakupiono tłuczeń do wykonania prac remontowych, w tym z funduszy sołeckich.

Wójt zaprosił zebranych  na Dni Rodziny w Wierzchów Kluckich, które odbędą się  w dniu
25.06.2017 r na godz. 16.00.

Punkt 5–Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017
rok.

P.  Radna Żarowska  zapytała  czy  zostało  podpisane  porozumienie z  Powiatem dotyczące
zadania, które leży w jego gestii. Pan Wójt odpowiedział, że takie porozumienie nie zostało
jeszcze podpisane. P. Radna zapytała czy mimo to zamierza Pan Wójt sam zrealizować to
zadanie. 
Pan Wójt odpowiedział, że na dzień dzisiejszy jeszcze nie wie, ale ma nadzieje, że do końca
roku porozumienie to zostanie podpisane.



P. Radna Kaczmarkieiwcz powiedziała, że ma nadzieje, że Radni zagłosują tak samo jak trzy
lata temu, kiedy to byli przeciwni dokończeniu budowy chodnika w miejscowości Roździn,
ponieważ zadanie to należało do Powiatu.
Pan Wójt powiedział, iż w projekcie budżetu na 2017 rok zaplanował środki na pomoc dla
powiatu na dokończenie chodnika w Roździnie

Pani Skarbnik omówiła zmiany do budżetu na 2017 r. w następującym zakresie:
W planie dochodów budżetu:
Zwiększenie planowanych dochodów budżetu o kwotę 3 500,00 zł
- w rozdziale 80195 §0960 – zwiększenie planu z tytułu otrzymanej darowizny z Fundacji
Banku Zachodniego WBK SA zgodnie z umową nr BMMS/2017/39 z dnia 21.03.2017 r. dla
Zespołu Szkół w Klukach – program grantowy „Bank młodych Mistrzów Sportu” pn.: „Bądź
Mistrzem w Klukach” – 3 500, 00zł
W planie wydatków budżetu:
Zmiany w planowanych wydatkach budżetu w zakresie wydatków majątkowych:
- w rozdziale 60014 §6050 zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 60 000,00 zł
w  związku  z  ustaleniem  planu  na  zadanie  pn.:  „Przebudowa  drogi  w  zakresie  budowy
chodnika w miejscowości Trząs”.
- w rozdziale 71095 §6050 zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 25 000,00 zł
w związku z ustaleniem planu na zadanie pn.: „Budowa gminnego targowiska w Klukach”
- w rozdziale 90001 §6050 zmniejszenie planu wydatków majątkowych o kwotę 60 000,00 zł
z zadania „Rozbudowa sieci wodociągowej w Zarzeczu”.
- w rozdziale 90095 §6050 zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 50 000,00 zł
na zadanie pn.: „Zakup koparko-ładowarki”.
- w rozdziale 92109 §6050 zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 83 500,00 zł
na zadanie pn.: „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zarzecze”.
W zakresie wydatków bieżących:
- w rozdziale 80195 – zwiększenie planu wydatków o kwotę 3 500,00 zł z tytułu otrzymanej
darowizny z Fundacji Banku Zachodniego WBK SA zgodnie z umową nr BMMS/2017/39 z
dnia  21.03.2017  r.  dla  Zespołu  Szkół  w  Klukach  –  program  grantowy  „Bank  młodych
Mistrzów Sportu” pn.: „Bądź Mistrzem w Klukach” , z przeznaczeniem na zakup nagród i
materiałów potrzebnych do realizacji ww. projektu oraz zapewnienia opieki medycznej dla
uczestników biorących udział w tym projekcie.

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 8 Radnych, 6 Radnych głosowało „przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się” od
głosu.
Uchwała została podjęta.

P. Radna Żarowska zapytała  Panią  Skarbnik  na jakiej  podstawie  dokonuje się  wypłat  za
zadania, jeżeli nie ma podpisanych stosownych porozumień z Powiatem.
Pan Wójt powiedział, że dążymy do podpisania porozumienia.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała Pana Przewodniczącego o to jak się czuje z tym , że łamie
prawo.  Pan  Przewodniczący  powiedział,  że  prawo  nie  zostało  złamane.  P.  Radna
Kaczmarkiewicz  powiedziała,  że to  radni  nie  chcą  dokończyć  chodnika w Roździnie.  P.
Radna Żarowska powiedziała Panu Wójtowi, że miał cały ubiegły rok na to żeby przekonać
Powiat do podpisania porozumienia i nie udało się. 



Uchwała Nr 178/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok.

Punkt  6 –  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2017 – 2020.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2020
wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2017 rok, ponieważ te
dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 9 Radnych, 6 Radnych głosowało „przeciw”.
Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 179/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata
2017 – 2020.

Punkt  7  -Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
nieodpłatne nabycie mienia.

Uwag do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.
Uchwała została podjęta.



Uchwała Nr 180/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie mienia.

Punkt  8 -  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
zamianę działek.

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że chodzi o działki w miejscowości Roździn. Nadmienił, że
osoba , która wnioskuje o zamianę tych działek poniesie wszystkie koszty z tym związane.
Uwag do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
 „Za” głosowało 15 Radnych.

Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 181/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę działek.

Punkt 9 -Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
nieodpłatne nabycie nieruchomości w miejscowości Strzyżewice.

Pan Wójt  wyjaśnił,  że działka  jest  własnością  Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  która  to
zwróciła się z wnioskiem do gminy o nieodpłatne przejęcie tej działki położonej w obrębie
Strzyżewice.
Uwag do przedmiotowej uchwały nie było.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 15 Radnych.



Uchwała została podjęta.

Uchwała Nr 182/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

   w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości w
miejscowości Strzyżewice.

Punkt 10–Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 174/
XXXVII/2013  Rady  Gminy  Kluki  z  dnia  29  sierpnia  2013  r.  w  sprawie
określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub
zarządzającym jest Gmina Kluki oraz warunków i zasad korzystania z nich
przez operatorów i przewoźników.

P. Radny Owczarek  zaproponował  aby  w §1 pkt.  1  wykreślić  zapis  „  8+065 po  prawej
stronie” i dopisać „przy drodze 1920E”.
„Za” wnioskiem P. Radnego głosowało 15 Radnych.
Wniosek został przyjęty.
Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.
„Za” głosowało 14 Radnych, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu.
Uchwała została podjęta.

Pan Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy.
Pan Wójt opuścił sesję.

Uchwała Nr 183/XXIV/2017
Rady Gminy Kluki

z dnia 12 czerwca 2017 r.

   w sprawie zmiany Uchwały nr 174/XXXVII/2013 Rady Gminy Kluki z dnia
29  sierpnia  2013  r.  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Kluki oraz warunków i
zasad korzystania z nich przez operatorów i przewoźników.



Punkt  11 –  Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  Gminnej  Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2016.

P. Radna Ber zapytała dlaczego w Szkole Podstawowej w Parznie w 2016 roku nie odbyły się
żadne  programy  z  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Pani
Elżbieta  Kotlarek  Przewodnicząca  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych
odpowiedział, ze Szkoła w Parznie nie złożyła w I półroczu żadnego wniosku. W roku 2015 i
2017 zostały złożone wnioski i programy się odbyły.
P.  radna  Żarowska  zapytała  kto  bezpośrednio  realizuje  programy.  Pani  Kotlarek
poinformowała, ze pracownicy urzędu i animator boiska Orlik w Klukach.
P. Radna Stanisławska zapytała czy komisja realizuje tylko wnioski które do niej wpływają,
Pani Kotlarek odpowiedziała, że tak.
P.  Radna Kaczmarkiewicz  zapytała  gdzie odbywały  się  Dni  Rodziny w roku 2016.  Pani
kotlarek  powiedziała,  ze w miejscowości  Kaszewice.  W roku  2017 Dni  Rodziny zostały
podzielone  i  pierwsza  część  odbyła  się  również  w  Kaszewicach  natomiast  druga  część
odbędzie się 25 czerwca w miejscowości Wierzchy Kluckie. 
P. Radna Żarowska zapytała czy istnieje problem narkomanii na terenie naszej gminy.
Pani Anna Mróz Kierownik GOPS w Klukach odpowiedziała, że do punktu nie dotarł żaden
sygnał dotyczący narkomanii. P. Radny Gorzelak nadmienił, ze na terenie naszej gminy nie
ma szkół  średnich gdzie ten problem głównie występuje.  Pani Kierownik  wspomniała, ze
gmina  nasza  jest  małym  środowiskiem  dlatego  problem  narkomani  jest  mniejszy niż  w
dużych ośrodkach.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy zmienił się skład komisji. Pani Kierownik
odpowiedziała, ze ilościowo się nie zmienił natomiast osobowo tak ze względu na przejście
na emeryturę Pana Komendanta Policji w Klukach.
Radni poruszyli temat składanych wniosków do komisji dotyczących osób mających problem
z alkoholem. Zapytali co komisja robi w przypadku gdy wniosek zostanie wycofany, czy w
takim przypadku są jakieś narzędzia aby pomóc takiej rodzinie. Pani Kierownik wyjaśniła, że
osoby takie kierowane są do punktu, duża praca jest w takich przypadkach pracowników
socjalnych, która polega na motywowaniu takich członków rodziny. Wyjaśnił, że w
niektórych przypadkach wnioski kierowane są do sądu. 
Radni zaproponowali aby zorganizować warsztaty dla osób dorosłych, podczas których
otrzymali by wsparcie i nauczyli się jak postępować w takich sytuacjach.

Punkt  12-Przyjęcie  sprawozdania z realizacji  programu współpracy Gminy
Kluki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.
3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie za rok 2016.

Radni  zapytali  czy były  organizowane zajęcia na pływalni  dla dzieci  w roku 2016. Pani
Pacholak Inspektor w urzędzie Gminy w Klukach odpowiedziała, ze w roku ubiegłym nie
wpłynęła żadna oferta na takie zajęcia.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy z kwoty 22000,00 zł zostało wykorzystane 14 000,00
zł na ochotnicze straże z terenu naszej gminy. Pani Pacholak odpowiedziała, ze tak.



Punkt 13 – Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Klukach za rok 2016 oraz oceny zasobów pomocy społecznej za
rok 2016 dla gminy Kluki.

Pani Kierownik GOPS w Klukach przedstawiła się i poinformowała, ze sprawozdanie zostało
przygotowane  na podstawie  danych  jakie  otrzymała  od pracowników GOPS w Klukach,
ponieważ ona swoją funkcję jako kierownika pełni od grudnia 2016 r.
P. Radny Chudzik opuścił sesję.
Pani  Kierownik  zreferowała  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy
Społecznej w Klukach, poruszyła temat zasiłków celowych.
P. Radny Chudzik powrócił na sesję.
Pan Przewodniczący zapytał o ośrodek w Biskupicach. Pani Kierownik wyjaśniła, ze jest to
Dom Pomocy Społecznej w którym znajduje się mieszkaniec naszej gminy. Koszt miesięczny
utrzymania takiej osoby to około 3 000,00 zł.
P. Radny Lang zapytał czy żeby skierować osobę do domu pomocy społecznej to musi ona
wyrazić zgodę. Pani Kierownik odpowiedziała, ze tak chyba, że osoba taka zostanie wcześniej
ubezwłasnowolniona przez sąd.

Punkt  14- Podjęcie  sprawozdania  z  realizacji  zadań  z  zakresu wspierania
rodziny za 2016 r.

P.  Radna  Żarowska  zapytała  czy  Pani  Kierownik  widzi  potrzebę  zatrudnienia  kolejnego
asystenta rodziny, ponieważ obecny zajmuje się 9 rodzinami. Pani Kierownik powiedziała, ze
zgodnie z ustawą na jednego asystenta rodziny może przypadać 15 rodzin. Asystent pomaga
rodzinom w gospodarowaniu funduszami jakie mają, w nauce dzieciom w związku z czym
pomoc 15 rodzinom wydaje się być trudna do wykonania.
Pan Przewodniczący podziękował Pani Kierownik za zreferowanie sprawozdania.

Punkt 15 - Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej

Pan Przewodniczący poinformował,  że w miesiącu kwietniu uczestniczył  w wyjazdowym
posiedzeniu Komisji Infrastruktury podczas , którego komisja zapoznała się ze stanem dróg
na  terenie  Gminy  Kluki.  Pan Przewodniczący  stwierdził  iż  w  szybkim  tempie  następuje
degradacja dróg budowanych w latach 2005-2010, w związku z tak szybką degradacja dróg
gminnych  należy  rozważyć  stopniowe wprowadzanie  ograniczeń  tonażowych  na  drogach
gminnych.
W dniu 7 kwietnia 2017 r. na zaproszenie Starosty Powiatu Bełchatowskiego uczestniczył w
II Forum Gospodarczym Powiatu Bełchatowskiego.
W miesiącu kwietniu brał udział w uroczystościach upamiętniających 77 rocznicę Zbrodni
Katyńskiej.  Uroczystości  te  odbyły  się  w kościele  w Parznie,  podczas  których  delegacja
Radnych Rady Gminy Kuki złożyła kwiaty.
Jako członek oddziału Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych uczestniczył  w miesiącu
kwietniu w posiedzeniu członków tego oddziału. Również w tym miesiącu odbył się w naszej
gminie  pierwszy  Dzień  Strażaka,  w  którym  uczestniczyli  członkowie  wszystkich
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Kluki.



W miesiącu maj Pan przewodniczący brał udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Związku
Komunalnego Gmin z siedzibą w Kleszczowie.
Uczestniczył również w spotkaniu z Wójtem podczas którego omawiane były sprawy bieżące
gminy.
 W dniu 8 czerwca odbyło się  spotkanie wspólne Komisji  Rady Gminy Kluki na którym
poruszane były tematy z porządku obrad dzisiejszej sesji.
W dniu 9 czerwca brał udział w turnieju samorządowców organizowanym przez Starostwo.

P. Radna Kaczmarkiewicz powiedziała, że udział w posiedzeniach Komisji Infrastruktury nie
jest  działalnością  Pana  Przewodniczącego  jako  Przewodniczącego  Rady  tylko  jest
działalnością jego jako członka komisji. Pan Przewodniczący poinformował, że jego udział w
objazdowym spotkaniu  komisji wynika nie tylko z faktu, że jest on  członkiem tej komisji ale
również  z  faktu,  że  jest   Przewodniczącym  Rady.  Wyjaśnił,  że  mieszkańcy  zgłaszają
problemy dotyczące dróg do niego również jako  do Przewodniczącego Rady.
P.  Radna  Żarowska  zapytała  jakie  problemy  zgłaszają  mieszkańcy.  Pan  Przewodniczący
powiedział, że głównie w ostatnim czasie są to problemy dotyczące przejmowania dróg.

Punkt 16 - Interpelacje i zapytania Radnych.

P. Radna Ber zapytała kto jest odpowiedzialny za system powiadamiania sms.
P. Radna Stanisławska opuściła sesję.
Pan Przewodniczący przedstawił pisma, które wpłynęły do biura rady:

• Pismo o Komendanta Policji  w Klukach w sprawie wykorzystywania herbu gminy
Kluki w oficjalnych pismach. Pan Przewodniczący wspomniał, ze Pan Wójt wyraził
zgodę.

• pismo od mieszkańców w sprawie naprawy drogi.
P. Radna Stanisławska powróciła na sesję.

• Pismo wyjaśniające z Urzędu Gminy w Klukach w sprawie kontroli z regionalnej Izby
Obrachunkowej.

• Pismo od Pana Owczarka do Wojewody Łódzkiego w sprawie nie rozpatrzenia skargi
jaką  złożył  do  Rady  Gminy  w  Klukach.  Pan  Przewodniczący   poinformował,  że
wyjaśnienia w tej sprawie zostały przekazane do Wojewody Łódzkiego. Powiedział,
ze skarga powinna być  rozpatrzona przez radę, natomiast ta skarga nie należała do
kompetencji  rady.  Powinna być  w tym temacie podjęta uchwała,  że skarga zostaje
przekazana do rozpatrzenia innemu organowi.

P. Radna Żarowska poprosiła aby wszystkie pisma wpływające do biura rady były skanowane
i przesyłane radnym na pocztę elektroniczną.
P. Radny Peczka opuścił sesję.

• Pismo od Wojewody Łódzkiego w sprawie skargi Pana Owczarka.
P. Radny Peczka powrócił na sesję.

W związku z oczekiwaniem na Pana Wójta Pan Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy.
Po  przerwie  Pan  Przewodniczący  poprosił  o  zgłaszanie  pytań  do  Pana  Wójta  na  które
odpowiedzi zostaną udzielone w formie pisemnej.
P.  Radna  Stanisławska  zapytała  na  jakim  etapie  jest realizacja  funduszu  sołeckiego,  a
zwłaszcza oświetlenie w miejscowości Lesisko.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała na jakim etapie są uzgodnienia w sprawie wykupu działki
od Bełchatowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej w miejscowości Roździn oraz zapytała co dalej
z altanką w Ciszy, czy zakres prac uwzględnia pokrycie dachowe. P. Radna zapytała również
o wykup drogi Drzyzdówki-Strzyżewice.



P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała Pana Przewodniczącego o przeprowadzenie konsultacji z
mieszkańcami w sprawie nadania nazwy Opera Leśna oraz nadania nazwy sali gimnastycznej
w Klukach.

Na  posiedzenie  sesji  przybył  Pan  Henryk  Kłyszewski  Kierownik  Referatu  Inwestycji  w
Urzędzie Gminy w Klukach, który na prośbę Pana Wójta miał udzielić odpowiedzi na pytania
radnych.
P. Radna Stanisławska zapytała o budowę  altany za salą  OSP w Parznie.  Pan Kierownik
odpowiedział, ze musi zorientować się w temacie. P. Radna zapytała czy wiata przystankowa
została zakupiona. Pan Kierownik powiedział, ze jeszcze nie została zakupiona.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała co dalej z altanką w Ciszy, czy zakres prac uwzględnia
pokrycie  dachowe.  Pan  Kierownik  odpowiedział,  że  dach  został  zaimpregnowany  i
zabezpieczony. Na pokrycie dachowe brakło środków.
P. Radna zapytała o wykup drogi Drzyzdówki-Strzyżewice. Pan Kierownik powiedział, że na
dzień dzisiejszy nie wpłynęła od Starostwa kwota wykupu.
P. Radna Kaczmarkiewicz na pytanie  na jakim etapie są uzgodnienia w sprawie wykupu
działki  od Bełchatowskiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej w miejscowości  Roździn,  poprosiła
odpowiedź na piśmie.
P.  Radny  Lang  poruszył  temat  zabezpieczenia  drewnianych  elementów  placu  zabaw  w
miejscowości Ścichawa.
P. Radna Ber zapytała kto jest odpowiedzialny za system powiadamiania sms i dlaczego nie
jest  on  wykorzystywany  oraz  zapytała  co  stało  się  z  psami,  które  były  umieszczone  w
schronisku w Wojtyszkach. 
P. Radna Żarowska poprosiła o przygotowanie informacji  na temat bezpańskich psów, kto
zgłaszał do gminy i ile zostało złapanych psów.
P.  Radny  Papuga  poruszył  temat  wykupu  działki  należącej  do  gminy  w  miejscowości
Wierzchy Kluckie. Pan Przewodniczący powiedział ,ze sprawa jest w toku.
P. radny Gorzelak  zapytał  czy został  poprawiona obudowa komina na Sali  OSP Osina i
poruszył temat naprawy parkietu w tej sali. Pan Kierownik powiedział, że parkiet zostanie
odnowiony.
P.  Radna  Mielczarek  zapytała  kiedy  będzie  realizowany  kolejny  etap  budowy  drogi  w
kierunku na Bożydar. Pan Kierownik odpowiedział, że na przełomie czerwca lipca.
P.  Radna  Brandt-Płóciennik  poprosiła  aby  Pan  Kierownik  zobaczył  drogę  i  zjazdy  przy
blokach w miejscowości Kluki.
P. Radny Papuga poruszył temat dziur w asfalcie na Wierzchach Kluckich.
P. Radny Gorzelak zapytał o prace przy drogach gruntowych.
P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała kiedy zostanie udrożniona droga w Klukach, która została
zamknięta po awarii sieci wodociągowej. Pan Kierownik odpowiedział, że do czwartku droga
będzie naprawiona.
P. Radna zapytała czy trwały jakieś naprawy awarii sieci wodociągowych w miejscowości
Roździn. Pan Kierownik powiedział, ze nie było żadnego zgłoszenia.

Punkt 17 – Wolne wnioski i sprawy różne.

Pan  Przewodniczący  poprosił  radnych  o  zgłaszanie  propozycji  uczczenia  100  rocznicy
odzyskania przez Polskę Niepodległości.

Punkt 18– Zakończenie obrad.



        O godzinie 12:00 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i
zakończył obrady.  
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